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P r o t o k ó ł  Nr  XXXIX/2013 
 

z  sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 27 listopada 2013r, w sali Urzędu Gminy            
w Kotlinie w godz. od 900 do 1100 

 
 

1. Otwarcie.  
                   Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy  Czesław Moch witając: 
radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika 
Gminy Irenę Antczak, Przewodniczącego Rady Powiatu Tomasza Kosińskiego,  radnego Rady 
Powiatu Walentego Kwaśniewskiego, sołtysów i redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził kworum, bowiem w sesji 
uczestniczyło  15 radnych. 
Nieobecny był sołtys Józef Sołtysiak. 
Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
2. Przedstawienie porządku  obrad. 
                    Wójt wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał     
w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości i w sprawie przystąpienia Gminy do 
Spółki pod firmą ZGO Sp. z o.o. w Jarocinie  z siedzibą w Witaszyczkach. 
Wniosek Wójta Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z XXXVII i  XXXVIII  sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXXVII 
      sesji Rady. 
6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXVII  sesji Rady  oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7.   Przyjęcie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2012 rok. 

  8.   Podjęcie uchwał:   
        - w sprawie obniżenia średniej ceny skupu  żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 
          podatku rolnego na 2014 rok, 

      - w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wod ę i zbiorowe odprowadzanie  
        ścieków, 
      - w sprawie zasad i trybu udzielania oraz  rozliczania dotacji celowej z budżetu Gminy 
        Kotlin na  dofinansowanie kosztów  inwestycji związanych z demontażem, usuwaniem  
        i unieszkodliwianiem elementów zawierających azbest, 
      - w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie 
         realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Kotlin, 
      - zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu  
        przez Gminę Kotlin, 
      - w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
        Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013, 
      - w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
        na 2014 rok, 
      - w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok, 

        - zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2013 rok, 
        - zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin  na 2013 
          rok, 
        - w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 
        - w sprawie przystąpienia Gminy do Spółki pod firmą: „ Zakład Gospodarki Odpadami”  
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        Spółka z o.o. w Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach. 
  9.   Podjęcie apelu w sprawie zwrócenia się do Sejmu RP i Senatu RP z apelem o zmianę ustawy 
        - Kodeks wyborczy w zakresie wprowadzenia jednomandatowych okręgów wyborczych do 
        Sejmu RP, w 460 okręgach jednomandatowych. 

  10.   Wolne głosy i wnioski. 
  11.   Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXVII sesji Rady. 
  12.   Zamknięcie obrad. 

 
ad.3 Przyjęcie protokołu z XXXVII i XXXVIII sesji Rady Gminy. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że  protokoły wyłożone zostały do wglądu na 
posiedzeniach obu stałych komisji Rady w dniach 25 i 26 listopada 2013r.  i nie wniesiono do nich 
uwag. 
Protokoły przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych. 
               Interpelacje i wnioski zgłoszone przez radnych. 
Radny Dariusz Józefiak zwracając się  również do radnych Rady Powiatu Jarocińskiego 
obecnych na sesji  wnioskował o: 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, 
- utwardzenie poboczy przy w/w drodze, w miejscach gdzie utworzyły się dziury, 
- wyrównanie pobocza na łuku w/w drogi przed posesją  nr 1 w Sławoszewie, 
- wyczyszczenie przepustu  pod drogą w Sławoszewie, informując, że  most  jest wysokości 2  
  metrów, a  przepust ma 1 metr, 
- zaplanowanie środków  w budżecie na 2014 rok na budowę kładki na cieku Lubianka 
  w Sławoszewie, tak, aby osoby starsze i dzieci  miały możliwość  przejścia  kładką  na chodnik, 
  nie wychodząc  na drogę. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o zaznaczenie palikami zarysu  drogi Kotlin – Sucha, 
ponieważ zimą pasów nie będzie widać i trudno będzie nią jechać. 
Radny Pacholak wskazał na dużą ilość  drzew sadzonych przy drogach, czego nie ma np.              
w Niemczech czy Francji, jak zauważył. Radny dał przykład drogi Kotlin – Racendów przy której 
rosną drzewa topoli posadzone w granicy  nieruchomości przez co rolnicy ponoszą szkody            
w uprawach. 
Radny Pacholak uważał, że należy wybrać czy się dba o ludzi, czy o drzewa, twierdząc, że drzew 
mamy dosyć w lasach, a droga powinna być dla samochodów. 
Radny Szczepan Szymczak zwracając się do radnych Rady Powiatu  wnioskował o  odtworzenie 
rowów przy drodze Magnuszewice – Zakrzew. 
Radny Szymczak poinformował, że po 7 latach  wybudowano wreszcie  studzienki kanalizacji 
deszczowej przy drodze powiatowej w Magnuszewicach i mieszkańcy bloków przy tej drodze   
nie mają już wody w piwnicy. 
Radny Szczepan Szymczak podziękował Wójtowi  za prace wykonane na boisku sportowym        
w Magnuszewicach  przedstawiając zdjęcia  boiska jakie wykonał i prosząc o środki na dalszy 
remont  boiska. 
Radny Szczepan Szymczak wnioskował  również o odtworzenie rowów przy drodze  
Magnuszewice Parcele – Wilcza. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o wyregulowanie  oświetlenia ulicznego, dając przykład 
oświetlenia  na Bączewiu gdzie lampy świecą jeszcze o  godzinie 8 rano i przy niektórych ulicach  
w Kotlinie gdzie lampy zapalają się już o godzinie 1530. 
Radny Mirosław Twardowski przypomniał w imieniu mieszkańców o naprawie drogi                 
w Wyszkach Górach zaplanowanej na rok 2013, obawiając się, że termin ten nie zostanie 
dotrzymany. 
Wójt pytał radnego Mirosława Twardowskiego - czy był tą drogę zobaczyć ? 
Radny odpowiedział, że był. 
Wójt poinformował, że On też był. 
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Radny Twardowski potwierdził, że Wójt był, bo mieszkańcy widzieli samochód Wójta, z tym, że  
nie udało im się porozmawiać z Wójtem. 
Wójt odpowiedział, że będąc na tej drodze nie  spotkał tam nikogo. 
Wójt poinformował, że na temat drogi w Wyszkach i drogi w Twardowie poinformuje w punkcie 
„Wolne głosy i wnioski” i wówczas będzie miał  radny większą świadomość tego, co planuje się. 
Radny Twardowski  wnosił o sprecyzowanie terminów  załatwienia wniosków, które  złożył 
wcześniej, uzasadniając to tym, że zadania przekładane są na rok następny i nie wiadomo  czy 
będzie to styczeń czy wrzesień. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak złożył na piśmie wnioski o: 
- opracowanie projektu flagi Gminy Kotlin i przygotowanie stosownej uchwały  w sprawie 
   ustanowienia flagi, 
- reaktywowanie funkcji międzyszkolnego organizatora sportu szkolnego  dzieci i młodzieży  
  w gminie Kotlin. 
Sołtys Twardowa Dominika Kwiecińska wnioskowała o usunięcie resztek pni dębów przy 
posesji nr 58 w Twardowie, które  stwarzają  niebezpieczeństwo dla kierujących samochodami, 
szczególnie zimą gdy  pnie przykryje śnieg. 
 
ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach  podejmowanych w okresie od 
XXXVII sesji Rady. 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od XXXVII sesji podpisał podjęte 
uchwały oraz przekazał Wójtowi  interpelacje i wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
Przewodniczący poinformował, że sporo czasu poświęcił na przygotowanie  uroczystej sesji Rady 
jaka odbyła się w dniu 8 listopada br. w Gimnazjum im Niepodległości Polski w Woli Książęcej     
z okazji Narodowego Święta Niepodległości i zakończenia  obchodów Roku Pamięci Powstańców 
Wielkopolskich Ziemi Kotlińskiej 1918 – 1919. 
W dniu 16 listopada br. Przewodniczący uczestniczył wraz z kilkoma radnymi w uroczystości 
145-  lecia  Banku Spółdzielczego w Jarocinie. 
W dniu 22 listopada  br. obecny był na spotkaniu autorskim   z Andrzejem Gogulskim – autorem 
książki „Zaczęło się w Jarocinie” , które  odbyło się w Bibliotece w Kotlinie. 
Poza tym Przewodniczący brał udział  w przygotowaniu materiałów sesyjnych i uczestniczył        
w posiedzeniach obu stałych komisji Rady w dniu 25 i 26 listopada br. 
                    Przewodniczący Rady poinformował następnie o złożonym piśmie przez Pana 
Ryszarda Michalskiego  do Rady Gminy  o zlikwidowanie śmieciowiska  na posesji na której 
zamieszkuje. 
Przewodniczący Rady poinformował, że na polecenie Wójta dokonano wizji lokalnej i nie 
stwierdzono  nieprawidłowości, bowiem jest to  nie śmieciowisko, a kompostownik ogrodzony 
płyta betonową  i utrzymany w sposób należyty, o czym Wójt powiadomił składającego pismo       
i podał do wiadomości Radzie Gminy. 
Wójt wyjaśnił, że osoba posiadająca kompostownik  zgłosiła o tym w złożonej deklaracji 
dotyczącej gospodarowania odpadami komunalnymi. 
                 Następnie Przewodniczący poinformował o złożonym do Rady Gminy piśmie od 
Daniela Lewandowskiego i Jerzego Szcześniaka zamieszkałych w Wilczy o sprostowanie aktu 
notarialnego sprzedaży lokalu. 
Przewodniczący poinformował, że pismo to przekazał Wójtowi Gminy, informując o tym  
składających pismo. 
Wójt poinformował, że  nie widzi przesłanek takich, które rzutowałyby na nieprawidłowe 
działanie samorządu przy sprzedaży lokalu. 
                  Kolejne pismo o jakim poinformował Przewodniczący, które wpłynęło do Rady 
Gminy, to pismo Wojewody Wielkopolskiego,  Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru  w którym 
wzywa się  do złożenia wyjaśnień dotyczących konsultacji  rocznego programu współpracy 
Gminy Kotlin z organizacjami pozarządowymi  i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2014. 
Odpowiedzi na powyższe pismo udzielono w dniu 26 listopada 2013r. 
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Do informacji złożonej przez Przewodniczącego Rady nie wniesiono uwag. 
 
ad.6  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXVII sesji Rady oraz           
z wykonania uchwał Rady. 
                      Wójt poinformował, że uchwały podjęte na ostatniej sesji Rady  przekazano do 
Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu,  Wydziału Kontroli, Prawny i Nadzoru, wywieszono na 
tablicy ogłoszeń i umieszczono na  stronach Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 
Uchwałę w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej przekazano do Redakcji 
Dziennika   Urzędowego Województwa Wielkopolskiego w celu jej opublikowania. 
Następnie Wójt poinformował o wydanych  w okresie międzysesyjnym 4 zarządzeniach                
w sprawie: powołania komisji przetargowej  w celu przeprowadzenia przetargu  na sprzedaż  
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy położonej  w Racendowie, ustalenia projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2014 – 2022, przyjęcia projektu budżetu 
Gminy na rok 2014 oraz zmiany budżetu Gminy na 2013 rok. 
Zadania zrealizowane przez Gminę w okresie międzysesyjnym to: 
- odbiór wykonanej drogi  Orpiszewek – Lutynia, której wartość  robót wynosi 367.758,44 zł, a 
  wykonawca była firma DROBUD z Jarocina, 
- złożenie w dniu 12 listopada za pośrednictwem Lidera Zielonej Wielkopolski  do Urzędu 
  Marszałkowskiego  w Poznaniu wniosków o przyznanie pomocy w ramach Programu Rozwoju 
  Obszarów Wiejskich na: remont  wraz  z modernizacją świetlicy wiejskiej w Sławoszewie  
  i w Wilczy oraz  na budowę  placu zabaw  w Kurcewie, 
- złożenie wniosku  w ramach działania  „Odnowa  i rozwój wsi”  na przebudowę  boisk 
  rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie, a wnioskowana kwota to 500.000,- zł, 
- 14 listopada br.  dokonano otwarcia ofert  złożonych  na dokończenie  budowy kanalizacji 
  sanitarnej wraz z przyłączami  w  Woli Książęcej, 
- przygotowano ogłoszenie o  udzielenie zamówienia na przewozy uczniów do szkół  w roku 
  2014, 
- przygotowano wniosek o dofinansowanie  ze środków Ministerstwa Kultury i Ochrony 
  Dziedzictwa Narodowego zakupu wyposażenia  na potrzeby domu kultury. 
Poza tym: 
- w dniu 8 listopada Wójt uczestniczył w uroczystej sesji Rady Gminy, 
- w dniu 11 listopada obecny był na turnieju  w piłce halowej jaki odbył się w sali  sportowej  
  Szkoły Podstawowej w Kotlinie, 
- w dniu 13 listopada  spotkał się z właścicielami gruntów położonych w Wyszkach w sprawie  
  wykupu gruntów pod drogę gminną, 
- 14 listopada uczestniczył w uroczystym pasowaniu  na przedszkolaka w Szkole Podstawowej 
  w Sławoszewie i w Woli Książęcej, 
- 16  listopada uczestniczył  w uroczystościach 145 lecia  Banku Spółdzielczego w Jarocinie, 
- 18  listopada uczestniczył w spotkaniu roboczym w GDDKiA Oddział w Poznaniu z udziałem  
  dyr. Marka  Bereżeckiego i dyr. Tadeusza Łuki w sprawie przebudowy drogi związanej 
  z inwestycjami. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad. 7 Przyjęcie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2012 rok. 
                     Przewodniczący Rady poinformował, że  wszyscy radni złożyli oświadczenia 
majątkowe  za 2012 rok w terminie ustawowym tj. do 30 kwietnia 2013r. 
Jeden egzemplarz oświadczeń majątkowych przekazano w dniu 10 maja 2013r. do Urzędu 
Skarbowego w Jarocinie, a kopie oświadczeń  przekazano Wójtowi Gminy w celu ich 
udostępnienia w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy. 
W dniu 5 czerwca 2013r. przekazano do Urzędu Skarbowego w Jarocinie  korektę   zeznania 
podatkowego radnego Mirosława Twardowskiego. 
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W dniu 31 października 2013r. korektę  zeznania podatkowego  złożył radny Szczepan Szymczak, 
który oświadczył, że korektę tą złożył również w Urzędzie  Skarbowym w związku z tym  
postanowiono nie przesyłać jej do Urzędu Skarbowego. 
Swoje oświadczenie  majątkowe za 2012r.  wraz z zeznaniem o wysokości osiągniętego dochodu 
w roku 2012  Przewodniczący Rady przekazał Wojewodzie Wielkopolskiemu w dniu 17 kwietnia 
2013r. 
                 Następnie Przewodniczący Rady odczytał pismo Wojewody Wielkopolskiego z dnia 2 
października 2013r. w którym poinformował Radę Gminy o tym, że Wójt Gminy Mirosław 
Paterczyk i Przewodniczący Rady Czesław Moch złożyli swoje oświadczenia majątkowe             
w terminie i nie stwierdzono w nich nieprawid łowości. 
                  Natomiast Urząd Skarbowy w Jarocinie  w piśmie z dnia 16 października 2013r. 
poinformował Radę Gminy o tym, że po przeprowadzonej  analizie złożonych oświadczeń 
majątkowych  stwierdzono pewne uchybienia polegające na niedołączeniu  do oświadczenia 
majątkowego  zeznania podatkowego, i tak: radny Bogdan Pacholak  nie załączył  PIT – 37, a 
radny Szczepan Szymczak  korekty  PIT-37. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że radny Pacholak będący emerytem  załączył  PIT 40A. 
                    Wójt Gminy poinformował, iż oświadczenia majątkowe Sekretarza Gminy, Skarbnika 
Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, osób wydających decyzje 
administracyjne  w imieniu Wójta  zostały złożone w terminie  do dnia 30 kwietnia 2013r. 
Oświadczenia te  zostały udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy. 
Drugi egzemplarz oświadczeń przekazano  wraz z kopiami zeznań podatkowych do Urzędu 
Skarbowego w Jarocinie. 
Urząd Skarbowy w piśmie  z dnia 16 października 2013r.  wskazał na pewne niezgodności             
i uchybienia dotyczące  braku załączonych kserokopii informacji PIT – O  do zeznań 
podatkowych.  
W dniu 24 października 2013r.  przesłano do Urzędu Skarbowego brakujące  dokumenty. 
Swoje oświadczenie majątkowe wraz z  zeznaniem o wysokości osiągniętego dochodu w roku 
2012 Wójt przesłał Wojewodzie Wielkopolskiemu   w dniu 9 kwietnia  2013r. 
Informacje złożone przez Wojewodę Wielkopolskiego, Wójta Gminy, Przewodniczącego Rady 
Gminy i Urząd Skarbowy w Jarocinie stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad. 8 Podjęcie uchwał. 
                  Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała  przedstawił porządek 
posiedzenia Komisji  w dniu 25 listopada br. informując, że Komisja zapoznała się z projektami 
uchwał. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
zaproponowała zmiany w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz w programie narkomanii na 2014 rok polegające na zmniejszeniu środków  na 
przeniesieniu kwoty 5700,- zł z programu przeciwdziałania narkomanii  zaplanowanej na 
organizowanie festynów i konkursów do programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych z przeznaczeniem  na uruchomienie z dniem 1 września 2014r.  świetlicy 
środowiskowej w Szkole Podstawowej w Woli Książęcej. 
Do pozostałych projektów uchwał Komisja nie wniosła uwag, opiniując je pozytywnie. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  zgłosił wniosek o zmniejszenie liczby posłów do 100, z tym, że 
Komisja postanowiła  nie zmieniać projektu apelu i podjąć go bez  wprowadzania w nim zmian. 
                 Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że Komisja  pozytywnie zaopiniowała  projekty uchwał nie wnosząc 
uwag. 
                Rada Gminy rozpatrzyła i  podjęła uchwały w sprawie: 
1) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na  
    2014 rok 
   Uchwała Nr XXXIX/205/2013 podjęta została 15 głosami za. 
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   Rada Gminy obniżyła  średnią cenę skupu żyta z kwoty 69,28 zł  na kwotę 43,00 zł za  1 dt. 
 2) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
     Uchwała nr XXXIX/206/2013 podjęta została 15 głosami za. 
     Zatwierdzone taryfy: 
     - za wodę:   - 2,35 zł za m3 dla gospodarstw domowych, 
                         - 3,27 zł za m3 dla pozostałych odbiorców, 
     - za ścieki:   - 3,30 zł za m3 dla gospodarstw domowych, 
                         - 4,32 zł za m3 dla  pozostałych dostawców. 
3) zasad  i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji celowej z budżetu Gminy Kotlin na 
    dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z demontażem, usuwaniem  
    i unieszkodliwianiem elementów zawierających azbest. 
    Uchwała Nr XXXIX/207/2013  podjęta została 15 głosami za. 
    Uchwalona kwota dofinansowania to 3.000,- zł brutto. 
4) określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie realizacji  
    przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie  gminy Kotlin. 
    Uchwała Nr XXXIX/208/2013 podjęta została 15 głosami za. 
    Uchwalona kwota dofinansowania to 3.000,- zł brutto. 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez 
    Gminę Kotlin. 
    Uchwała Nr XXXIX/209/2013 podjęta została 15 głosami za. 
    Kwota dofinansowania ze strony Gminy Kotlin  nie może przekroczyć 90% całkowitych kosztów 
    poniesionych przy realizacji zadania. 
6) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
    Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013. 
    Uchwała Nr XXXIX/210/2013 podjęta została 15 głosami za. 
7) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązania Problemów Alkoholowych na 2014 rok. 
    Uchwała Nr XXXIX/211/2013 podjęta została 15 głosami za. 
    Kwota na realizację programu to 91.700,- zł. 
8) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok. 
    Uchwała Nr XXXIX/212/2013 podjęta została 15 głosami za. 
    Kwota na realizację programu  to 4300,- zł. 
9) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2013 
    Uchwała Nr XXXIX/213/2013 podjęta została 15 głosami za. 

 10) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
       Uchwała Nr XXXIX/214/2013 podjęta została 15 głosami za. 
 11) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
       Uchwała Nr XXXIX/215/2013 podjęta została 15 głosami za. 
       Rada Gminy wyraziła zgodę na nabycie nieruchomości gruntowych  zabudowanych  położonych 
       w Magnuszewicach  - boisko sportowe. 
 12) przystąpienia Gminy Kotlin do Spółki pod firmą: „ Zakład Gospodarki Odpadami” Spółka z o.o. 
       w Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach. 
       Uchwała nr XXXIX/216/2013 podjęta została 15 głosami za. 
       Rada Gminy wyraziła zgodę  na wniesienie przez Gminę  wkładu pieniężnego do Spółki 
       w wysokości 94.800,- zł, obejmując w zamian nowo utworzone udziały. 
 Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 

ad.9 Podjęcie apelu w sprawie zwrócenia się do Sejmu RP i Senatu RP z apelem o zmianę 
ustawy – Kodeks wyborczy w zakresie wprowadzenia jednomandatowych okręgów 
wyborczych do Sejmu RP, w 460 okręgach jednomandatowych. 

                       Rada Gminy podjęła apel  Nr 1/XXXIX/2013 jednogłośnie  15 głosami za. 
  Apel stanowi załącznik do protokołu. 

 
ad. 10 Wolne głosy i wnioski. 
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                  Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Kosiński poinformował, że w projekcie budżetu  
Powiatu zaplanowano między innymi budowę drogi Twardów – Kurcew i budowę  drogi Hilarów – 
Słupia planując na te zadania  600 tys. zł, mając nadzieję, że Rada Powiatu przyjmie ten budżet. 
                  Przewodniczący  Rady Powiatu poparł wniosek  radnego Włodzimierza Szymkowiaka    
w sprawie reaktywowania  funkcji międzyszkolnego organizatora sportu szkolnego, zaznaczając, że  
działania sportu szkolnego są zadaniem własnym gminy. 
Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński uważał, że po kilku latach gdy koordynatora sportu 
szkolnego nie było, a w ościennych gminach jest  i sport szkolny funkcjonuje  bardzo dobrze  musi 
być osoba, która będzie pełniła tę  funkcję w sposób należyty i wtedy zwiększona zostanie 
dostępność do kultury fizycznej  uczniów szkół podstawowych i gimnazjów. Oferta ze Szkolnego 
Związku Sportowego, to kilkanaście dyscyplin sportowych i do tego musi być osoba, która będzie 
wszystko koordynować – mówił Przewodniczący Kosiński. 
                  Przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch przyznał, że Gmina oczekuje od Powiatu 
pomocy w realizacji inwestycji drogowych w zamian za 500 tys. zł przekazanych przez Gminę 
Kotlin na modernizację drogi powiatowej Kotlin – Sucha. 
Przewodniczący pytał – czy za 600 tys. zł  przewiduje się budowę dwóch dróg i czy będą  to drogi 
asfaltowe? 
Odpowiedzi udzielił Wójt  wyjaśniając, że planowane środki w kwocie 600 tys. zł przewiduje się  
przeznaczyć na budowę dwóch dróg, a początkiem tego będzie opracowanie dokumentacji. Jeżeli 
zostaną środki z jednej drogi, to zostaną przeznaczone na drugie zadanie. 
Wójt poinformował, że naciska również o zabezpieczenie  środków  w budżecie Powiatu  w ciągu 
roku na budowę chodnika przy ul. Ks. Rymarkiewicza do ul. Teodorowskiej, co byłoby  podstawą  
do przebudowy ul. Teodorowskiej  i wybudowania chodnika przy tej ulicy.  
Wójt przyznał, że jest to pierwszy krok i należy od czegoś zacząć.  
Radny Rady Powiatu  Walenty Kwaśniewski  wyjaśnił, że  na posiedzeniu  Komisji Budżetowej 
Starosta  poinformował, że będzie to podbudowa z tłucznia, a położenie dywanika asfaltowego 
będzie   w 2015 roku  i dalej i należy odebrać to  nie jako sukces, a kampanię wyborczą. 
Zdaniem radnego Kwaśniewskiego robienie na raty, to podnoszenie kosztów. 
Wójt Gminy wtrącił, że  jest to również kampania wyborcza radnego Kwaśniewskiego jako radnego 
z obwodu Kotlina. 
Radny Kwaśniewski odpowiedział, że mówi o rzeczach gospodarczych, a nie o kampanii wyborczej 
i należy nazwać sprawy po imieniu.  
Dalej radny  mówił, że Powiat nie może pozwolić sobie na więcej wydatków, bo nie ma pieniędzy, 
a przez tego typu zarządzanie na koniec kadencji będzie prawie 30 mln zł  zadłużenia i trzeba 
spłacić szpital. 
Radny Kwaśniewski przyznał, że nie mówi, że jest źle i nie krytykuje tego. 
Następnie radny Kwaśniewski  poinformował o przeznaczeniu 6 mln zł na DPS w Kotlinie przez co 
w latach 2015 – 2016 powstaną nowe miejsca pracy. 
Wójt Gminy uważał, że realizację   zapowiedzianych zadań należy śledzić i to nie tylko z racji 
kampanii wyborczej. 
Przewodniczący Rady uważał, że optymizmem napawa przeznaczenie 6 mln zł na DPS. 
Wójt  przyznał, że zawsze był niedosyt, że  zdecydowana  część środków  szła na tą część bardziej 
przyjacielską, mając nadzieję, że może teraz przeszła szala na stronę Kotlina. 
Radny Wodniczak  stwierdził, że wreszcie  doczekamy się nowej inwestycji drogowej na którą 
czeka się od 20 lat. Radny przypomniał, że na koniec kadencji starosta Wąsiewski  wprowadził 
drogę Bączew – Kurcew do budżetu, ale środki zdjęto.  Zdaniem radnego dobrze by było gdyby 
droga ta była  nawet z tłucznia, a w następnych latach dokończona, bo jest już nadzieja, że będzie. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o położenie asfaltu na nowo wybudowanej drodze z tłucznia 
Racendów – Lubinia Mała, twierdząc, że droga ta będzie rozjechana, ponieważ jeżdżą po niej         
z prędkością 120 km/h. 
Radny Pacholak wskazywał na drogę w Racendowie od posesji Wielgosza do drogi powiatowej, 
którą należałoby wybudować, a w tej chwili chociaż poprawić jej stan. 
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Następnie radny Pacholak  poinformował, że na terenie gminy są 4 beczkowozy z czego 3 powinny 
iść  już do muzeum. 
Korzystając z obecności radnych Rady Powiatu radny Pacholak poinformował, że  Komenda PSP     
w Jarocinie prawdopodobnie pozbywać się będzie samochodów i przy poparciu radnych może 
udałoby się otrzymać  taki samochód w zamian za poparcie w wyborach ze strony strażaków.  
Radny Pacholak  zwracając się do Wójta wnioskował o wybudowanie garażu dla samochodu, 
bowiem  nowy samochód  nie zmieści się w obecnym garażu OSP w Racendowie. 
Przewodniczący Rady mówił, że na przyszłość należy zastanowić się  czy nie wybudować  jednej 
zamiast pięciu dróg i do końca, bo okazuje się, że się rozjeżdżają, dając przykład drogi w Wilczy. 
Radny Radosław Wałkiewicz wnioskował o zwrócenie się do Burmistrza Jarocina o 
przeprowadzenie remontu  drogi Słupia – Jarocin, a co do przeprowadzonego remontu tej drogi  
radny przyznał, że nie  będzie się wypowiadał. Po  remoncie ustawiono znak, który informuje, że  
droga jest w złym stanie technicznym. 
Przewodniczący Rady poinformował, że miał okazję widzieć   w jaki sposób przeprowadzono 
remont tej drogi, a polegał on na tym, że przywieziono gruzu i szuflą  zasypywano dziury. 
Przypominało to XIV wiek – mówił Przewodniczący Rady. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak ocenił, że apel podjęty dzisiaj przez Radę  jest apelem 
słusznym. 
Radny zaproponował, aby Rada Gminy Kotlin wystąpiła z apelem o redukcję ilości posłów,  
których jest za dużo. Radny uzasadniał, to tym, że potrafiono ograniczyć liczbę radnych w gminie, 
powiecie, województwie, a górę pozostawiono bez zmian. To  samo dotyczy Senatu – mówił radny. 
Radny Szymkowiak dał przykład głosowania w referendum gdzie  wymagany jest odpowiedni 
próg, natomiast w wyborach do Sejmu frekwencja może być 15-20% i głosowanie jest ważnie. 
Poza tym posłowie i tak nie mają  kontaktu ze społeczeństwem przez 4 lata, a pokazywać się będą 
przed wyborami. 
Drugi wniosek zgłoszony przez Radnego Szymkowiaka to wniosek do radnych Rady Powiatu o 
udostępnienie parku przy DPS w Kotlinie  dla ogółu mieszkańców Kotlina. 
Wójt poinformował, że na ten temat prowadził już rozmowy ze  Starostą Jarocińskim. 
Radny Bogdan Pacholak zwrócił się do radnych Rady Powiatu o budowę drogi przez Hilarów, 
twierdząc, że z Burmistrzem  Jarocina trudno będzie się  dogadać  co do drogi przez Słupię. 
Radny Walenty Kwaśniewski poinformował, że od roku 2010 walczy w Jarocinie o uregulowanie 
własności dróg. 
Droga Słupia – Jarocin  jest własnością  Urzędu Miasta i Gminy Jarocin, a sytuacja finansowa 
UMiG jest jaka jest i drogi tej nie wybuduje – mówił radny Kwaśniewski. 
Drogą tą mieszkańcy Jarocina jeżdżą na grzyby, a jeżdżą nią  przede wszystkim mieszkańcy              
z gminy Kotlin. 
Zdaniem radnego Kwaśniewskiego drogę tą powinien przejąć Powiat. 
Radny Kwaśniewski uważał, że największym sukcesem  3 lat jest  to, że radni zamieszkali na 
terenie gminy Jarocin zaczęli myśleć o innych gminach, a szczególnie o Kotlinie. 
Radny Kwaśniewski mówił, że padła sugestia, że środki być może  się przesunie, co zdaniem 
radnego  nie da się zrobić, bo nie będzie takich możliwości. Obecnie na bieżące  utrzymanie dróg 
jest 800 tys. zł , a na rok 2014 Powiat planuje 650 – 660 tys. zł. 
Dalej radny Kwaśniewski  mówił, że Gmina Jaraczewo i Gmina Kotlin  mają uregulowaną  
własność dróg, Gmina Żerków po części, a Gmina Jarocin  nie ma.  
Radny Kwaśniewski uważał, że jeżeli Powiat daje na utrzymanie dróg w środku miasta, to  nie 
można oczekiwać, że  zrobi drogę do Kurcewa. 
Wójt Gminy poinformował, że nie wszystkie drogi mają uregulowaną własność, podając drogę  do 
Hilarowa, której własność uregulowana została  dopiero w 2012r i przejęta przez Powiat ze Skarbu 
Państwa, a takich dróg  na terenie gminy Kotlin jest  znacznie więcej. 
              Wójt wrócił do tematu drogi w Twardowie na temat której  jak określił doszło do scysji      
z radnym Zdzisławem Wodniczakiem. Wójt poinformował, że droga do posesji Holkich  jest  drogą 
Skarbu Państwa. Dalej Wójt mówił, że samorząd nie tylko siedzi i spija kawkę, siedzi na ciepłej 
posadce  i zbiera z tego tytułu pieniążki, ale  intensywnie pracuje i może udostępnić pisma jakie 
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kieruje do Powiatu  o uregulowanie spraw własnościowych, aby Gmina mogła wystąpić do 
Wojewody o przejęcie dróg, choćby tego krótkiego odcinka w Twardowie do p. Holkich i po to, 
aby ten odcinek po wielu latach mógł być zrealizowany. 
Wójt przyznał, że wczoraj na posiedzeniu Komisji  gdy radny Zdzisław Wodniczak mówił, że Wójt 
wprowadził do projektu budżetu  na 2014 rok  budowę placu zabaw w Sławoszewie ze względu na 
koleżeństwo z radnym  Dariuszem Józefiakiem myślał o tym, aby  mocno odgryźć się radnemu 
Wodniczakowi. 
Wójt powiedział, że mógłby pokusić się o podobne sformułowanie i przypomniał, że radny 
Wodniczak miał brata w Radzie Gminy, również  Pana Wójta Kwaśniewskiego i droga                   
w Twardowie  nie zaistniała, a w tej chwili poczyniono duże kroki żeby drogę tą przejąć. Natomiast 
mógłby powiedzieć, że w ramach koleżeństwa i braterstwa  nic przez te lata nie zrobiono w tej 
sprawie, bo były ważniejsze  rzeczy. Również czynione są starania o uregulowanie własności drogi 
w Wyszkach  do posesji Kąkolewicz i przejęcia jej na własność Gminy. 
Wójt przypomniał, że potrzeba było 3 lat, aby załatwić sprawę własności  boiska sportowego         
w Magnuszewicach. 
Radny Czesław Smoliński  wnioskował o naprawę chodnika w Woli Książęcej do posesji  
Wiśniewskiego. 
Wójt odpowiedział, że chodnik będzie  naprawiony w momencie zakończenia budowy  chodnika    
w Woli Książęcej. 
                 Następnie radny Smoliński wskazał na dużą rozbieżność  w kosztach  budowy 
kanalizacji w Woli Książęcej gdzie  oferta z najniższą ceną  jest na kwotę przeszło 2 mln zł,  a 
oferta z najwyższą  ceną to 6 mln zł, obawiając się czy firma ta zrobi to dobrze. 
Wójt odpowiedział, że wszystkie wymogi określone w specyfikacji  firma spełnia i nie ma podstaw, 
aby cokolwiek złego powiedzieć o firmie. 
Radny Smoliński mówił, że trzeba mieć nadzieję, że zrobią dobrze. 
Wójt wyjaśnił, że termin zakończenia budowy kanalizacji to koniec lipca 2014r. Na zadanie to 
przyznana jest dotacja  od Samorządu Województwa Wielkopolskiego i dotacja ta czeka na wypłatę 
w kwocie 1.315.032,- zł  do  rozliczenia do końca  września 2014r. 
Radny Smoliński twierdził, że różnica cenowa ofert jest  jednak bardzo duża. 
Wójt wyjaśnił, że  gdyby były oferty  na 4,5 , 5 i 6 mln zł, a ta jedna byłaby  na 2,8 mln zł, to 
mógłby podejrzewać o  zaniżenie ceny.  Z ofert złożonych 3 z nich są zbliżone cenowo, a druga  
jest tylko o 13 tys. zł wyższa i te 3 firmy nie mogły  się tak mocno pomylić i dlatego nie można  
snuć domysłów, tylko  należy podpisać umowę i życzyć sobie powodzenia. 
Przewodniczący Rady mówił, że budowa kanalizacji w Woli Książęcej nie tak wychodzi, bo 
inwestycja ta będzie trwała 4 lata licząc z dokumentacją i gdy zima będzie solidna, to i termin 
lipcowy może  być zagrożony, z tym, że jeżeli nie skończą na czas , to chyba mają świadomość, że 
będą karne odsetki. 
Wójt wyjaśnił, że dokumentacja tak poważnego zadania wymagała czasu i uzgodnień. 
Przewodniczący Rady podkreślił, że jest  to jedyna duża inwestycja. 
Radny Stefan Taczała wnioskował  do Rady Powiatu o wycięcie krzaków przy drodze powiatowej 
Parzew – Sierszew i przeprowadzenie remontu tej drogi  na odcinku 700 mb przejętych  od Powiatu 
Pleszewskiego. 
Radny Walenty Kwaśniewski  odpowiedział, że krzaki przy drodze będą wycięte, a na remont drogi  
opracowano dokumentację, ale budowa nie będzie realizowana  w 2014 roku. 
Radny Szczepan Szymczak  wnioskował o: 
- obcięcie gałęzi drzew przy  ul. Kościuszki, ponieważ gałęzie uszkadzają plandeki samochodów 
  ciężarowych, 
- zorganizowanie spotkania radnych z pracownikiem Urzędu Skarbowego w Jarocinie  na temat 
  wypełniania oświadczeń majątkowych i zeznań podatkowych PIT. 
 
ad. 11 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski  i zapytania radnych zgłoszone  na XXXVII sesji 
Rady. 
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                Wójt odpowiadając na  zgłoszony wniosek w sprawie obcięcia gałęzi drzew przy ul. 
Kościuszki poinformował, że  jest to droga powiatowa, przy której  część mieszkańców zasypała 
rów robiąc  parkingi dla samochodów. Wniosek o przycięcie gałęzi zostanie przesłany do Zarządu 
Dróg Powiatowych w Jarocinie 
Wójt poinformował, że na wniosek radnego obcięto gałęzie drzew przy ul. Dworcowej,                     
Kochanowskiego  i w obrębie targowiska przy ul. Ks. Rymarkiewicza. Wykonawcą była firma 
specjalistyczna, a koszty tego zadania, to 3.500,- zł. 
W następnej kolejności  na początku grudnia przeprowadzona będzie  korekta lip przy ul. 
Teodorowskiej i w obrębie  boiska w Parzewie. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak wskazał na pozostawione obcięte gałęzie drzew przy ul. Ks. 
Rymarkiewicza. 
Wójt odpowiedział, że przy ulicy tej gałęzie  przy pasie drogowym obcinał Zakład Energetyczny  
do którego zwróci się o ich uporządkowanie. Gałęzie obcinane przez Gminę zostały zebrane. 
                Następnie Wójt poinformował, że wnioski zgłoszone przez radnych dotyczące dróg 
powiatowych  w dniu 5 listopada 2013r. przekazano do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie       
ido dnia dzisiejszego  nie otrzymano na nie odpowiedzi. 
Dalej Wójt informował o pracach przy budowie chodnika w Woli Książęcej i zamontowaniu  
barierki ochronnej. 
Zdjęta banda taśmowa  w Woli Książęcej zamontowana będzie przy drodze w Sławoszewie jako 
wydłużenie odcinka od chodnika do posesji Ratajczaka i po  drugiej stronie drogi  w kierunku do 
świetlicy wiejskiej. 
Drogi transportu rolniczego  wprowadzono do projektu budżetu  Gminy na 2014 rok,  w tym drogę 
w Woli Książęcej. 
Barierka na ulicę Ks. Rymarkiewicza przy punkcie skupu jest zamówiona i będzie zamontowana. 
Boisko w Magnuszewicach, w tym szatnia, opłotowanie wprowadzono do projektu budżetu Gminy 
na 2014 rok. 
Przepust przy posesji Stefaniaka w Parzewie jest obecnie naprawiany i nie nadaje się on do 
kosmetycznej naprawy, dlatego będzie rozcięty przekrój drogi  i ułożone nowe rury. 
Rozpoczęto prace odwodnieniowe w Magnuszewicach przy gruntach gospodarstwa rolnego przy  
boisku sportowym, gdzie przy obfitych opadach woda  wraz z ziemią spływa w obręb nowo 
wybudowanego chodnika i dalej w kierunku kościoła. 
Zamontowano znak ograniczający tonaż przy ul. Teodorowskiej. 
Mostek na ul. Wąskiej został naprawiony, a środki na budowę dalszej części tej drogi wprowadzono 
do  projektu budżetu Gminy na 2014 rok. 
                 Kosze na śmieci  w Wyszkach w ilości 4 szt. zamontowano, a 2 następne będą 
zamontowane. 
Kosze zamontowane będą  także przy przystankach autobusowych przy drodze nr 11. 
Na pozostałe wnioski zgłoszone przez radnych Wójt zobowiązał się odpowiedzieć na następnej 
sesji Rady. 
                 Przewodniczący Rady pytał Wójta o rozwiązanie ciągu komunikacyjnego przy ul. 
Konopnickiej, w jaki sposób będzie to rozwiązane? 
Przewodniczący Rady mówił, że rozumie sprzedaż bloków, nie wnikając w to, bo  jest to oczywiste, 
ale chodzi o ciąg  komunikacyjny, czy są jakieś ustalenia, uzgodnienia? 
Wójt odpowiedział, że  spotkał się z mieszkańcami bloków, w tym z radnym Włodzimierzem 
Szymkowiakiem przedstawiając zakres realizacji i w tej chwili Gmina przystąpi do wyceny 
mieszkań wraz  z gruntem bez możliwości  dalszego rozwoju o powiększenie o plac parkingowy. 
Będzie to wewnętrzny teren należący do terenu szkoły. 
               Radny Bogdan Pacholak pytał – czy jeszcze w tym roku będzie wykonany plac przed 
remizą OSP w Racendowie? 
Wójt odpowiedział, że tak bowiem rok ma 12 miesięcy. 
              Radny Włodzimierz Szymkowiak pytał  -  kiedy będzie otwarcie gminnego domu kultury, 
widocznego z okien sali , czy jeszcze w tym roku? 
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Wójt odpowiedział, że przypuszcza, że  w tym roku nie, z uwagi na to, że  trwają prace z odbiorem 
przez straż i nadzór budowlany. 
Na chwilę obecną  prace zewnętrzne i wewnętrzne są zrealizowane, trwają  ostatnie sprawy 
dokumentacyjne. 
Wójt poinformował, że są już pierwsze meble dla Biblioteki Publicznej, a następne będą do 10 
grudnia. Będzie także  wyposażenie dla straży  pożarnej, w tym techniczne i osobiste. 
Wójt poinformował o złożonym wniosku do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o 
dofinansowanie  kompleksowego wyposażenia domu kultury. 
Radny Szymkowiak pytał – czy trzeba  ubiegać się o pomieszczenie w tym budynku? 
Wójt odpowiedział, że nie. W budynku tym są pomieszczenia dla: KGW, kombatantów, emerytów, 
dla prowadzenia fitness. 
Są  także pomieszczenia z których będą mogli korzystać wszyscy. 
Radny Szymkowiak pytał -  kiedy? 
Wójt odpowiedział, że termin zależny jest  od zakwalifikowania wniosku przez Ministerstwo 
Kultury. 
 
ad. 12 Zamknięcie obrad. 
                           Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XXXIX sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
      

 
 
 
 
 
 
 

 


